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P osiedzenie Rady Infrastruk-
tury Informacji Przestrzennej 

(14 marca) poświęcone było 
tym razem raportowaniu do 
Komisji Europejskiej i projek-
towi nowego rozporządzenia 
KE. Do 15 maja br. Polska ma 
przesłać do Komisji Europej-
skiej sprawozdanie z realiza-
cji dyrektywy INSPIRE w la-
tach 2010-12. Opracowanie 
ma dotyczyć tworzenia IIP 
m.in. w zakresie: zapewnienia 
jakoś ci danych, funkcjonowa-
nia infrastruktury i korzystania 
z niej, a także kosztów i korzyś-
ci płynących z wprowadzenia 
IIP (głównie w ochronie śro-
dowiska) oraz jej beneficjen-
tów. Sprawozdanie obejmie 
działanie wszystkich organów 
wiodących – kilku ministerstw, 
a także: GUGiK, GUS, Głów-

iNsPire: będzie polskie sprawozdanie
nego Geologa Kraju, Głów-
nego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska. Do 12 kwietnia 
poszczególne organy mają 
przekazać swoje opracowania 
do GUGiK, końcowy doku-
ment muszą zatwierdzić mini-
ster administracji i cyfryzacji 
oraz Komitet ds. Europejskich. 
Sprawozdania krajowe posłu-
żą do przygotowania przez 
KE sprawozdania zbiorczego 
dla Parlamentu Europejskiego 
(2014 r.) na temat postępu i 
problemów we wdrażaniu dy-
rektywy na poziomie unijnym 
oraz kierunków rozwoju INSPI-
RE. Główny geodeta kraju Ka-
zimierz Bujakowski zapropo-
nował, by dokument końcowy 
uwzględniał także informacje 
o wdrażaniu IIP na poziomie 
regionalnym. 

K olejne gminy Mazowsza 
przed szansą na promocyj-

ne wdrożenie programu iMPA 
oraz wykonanie baz inicjalnych 
ewidencji miejscowości, ulic i ad-
resów. Od 17 lutego br. gminy 
są zobowiązane prowadzić tę 
ewidencję za pomocą systemu te-
leinformatycznego spełniającego 
wymogi określone w rozporzą-
dzeniu ws. ewidencji miejscowoś-
ci, ulic i adresów, ale blisko 
1/3 jednostek w kraju nie ma 
jeszcze wdrożonego takiego 
systemu. Redakcja miesięcznika 
GEODETA i portalu Geoforum.pl 
objęła patronatem medialnym 
uruchomioną 12 lutego br. ak-
cję informatyzacji 
gmin w tym za-
kresie prowa-
dzoną przez 
Geo-System 
z Warszawy. 
Do końca 
marca firma 
wdrożyła swoje 
oprogramowanie iMPA 
do prowadzenia ewiden-
cji miejscowości, ulic i adre-
sów w 470 gminach w Pol-
sce, w tym w 100 miastach 
i gminach woj. mazowiec-
kiego. W ramach naszej ak-

cji Geo-System praktycznie bez-
płatnie (1 zł + 23% VAT) wdrożył 
iMPA oraz wykonał bazy inicjal-
ne dla 15 mazowieckich gmin, 
które zgłosiły się jako pierwsze. 
Ponadto firma udostępniła gmi-
nom portal mapowy w techno-
logii e-mapa. Ze względu na 
duże powodzenie akcji Geo-Sys-
tem ogłosił kolejną – skierowa-
ną do najmniej ludnych gmin w 
Mazowieckiem (tym razem bez 
limitu liczby gmin, ale z ograni-
czeniem czasowym na podpisa-
nie umowy). Tak jak poprzednio 
baza tworzona jest bezpłatnie, 

ale oprogramowanie 
i asysta techniczna 
podlegają rocznej 

opłacie w wyso-
kości 1500 zł 

+ VAT.
redakcja

Wspieramy gminy Mazowsza

Wdrożenia iMPA:
ndotychczasowe
nw ramach 
naszej akcji

W aldemar Gogołek z PIG 
zreferował z kolei projekt 

zmian w rozporządzeniu Ko-
misji Europejskiej z 2010 r. do-
tyczącym interoperacyjności 
zbiorów usług i danych prze-
strzennych dla II i III grupy te-
matycznej. Nowy akt ma być 
przyjęty w październiku br., 
a jego wdrożenie w krajach 
UE nastąpi w latach 2015-20. 
Zmiany mają charakter tech-
niczny i dotyczą m.in. zmian 
list kodowych, umożliwienia 
dostępu do danych 2,5D, sys-

e uropejska Organizacja Geo-
detów (CLGE) ustanowiła 

w tym roku 22 marca „Dniem 
Geodety Europejskiego i Geo-
informacji”. Z tej okazji Pol-
ska Geodezja Komercyjna 
i Geodezyjna Izba Gospodar-
cza zorganizowały 21 marca 
w Warszawie spotkanie pod 
hasłem „Dokąd zmierzasz, pol-
ska geodezjo?”.
Tytuł spinał 21 problemów, któ-
re zdaniem organizacji przed-
siębiorców znacząco wpły-
wają na złą kondycję branży 
geodezyjnej. Według prezesa 
PGK Waldemara Klocka firmy 
geodezyjne znalazły się w głę-
bokim dołku głównie z powo-
du braku rozwiązań systemo-
wych. Ich zakres wykracza 
jednak poza pole działania 
GUGiK. Dotyczy to m.in.: lnie-
dostatecznego finansowania 
zadań geodezji, lwyłącznoś-
ci WBGiTR-ów na scalenia, 
lprzejmowania przez ARiMR 
zadań realizowanych przez 
firmy, ludziału w przetargach 
na roboty geodezyjne firm na-
leżących do urzędników geo-
dezyjnych, lnadmiaru kształ-
conych geodetów, lpodziału 
branży między różne resorty 
i agencje.
Postulowano m.in.: lograni-
czenie stosowania kryterium 
najniższej ceny w przetargach, 
lwyprowadzenie geodezji 
i kartografii ze starostw powia-
towych (z uwagi m.in. na nie-

Z okazji Dnia Geodety 
dostateczne finansowanie za-
dań geodezji). 
Natomiast do problemów, któ-
rych rozwiązanie leży w ge-
stii GUGiK czy samego śro-
dowiska, należą chociażby: 
luprosz czenie procedur przy 
pracach związanych z ma-
pami do celów projektowych 
oraz EGiB, llikwidacja bie-
żących kontroli prac geode-
zyjnych w PODGiK-ach i od-
biurokratyzowanie procedur, 
lstworzenie nowego cennika 
opłat za materiały i usługi OD-
GiK, lpoprawa jakości wyko-
nywanych prac.
Osobną sprawą jest utworze-
nie samorządu zawodowego. 
Według Waldemara Klocka 
w geodezji mimo urynkowienia 
gospodarki przedsiębiorcy od 
20 lat domagają się realiza-
cji tych samych prorynkowych 
postulatów. Część problemów 
być może rozwiązałoby utwo-
rzenie samorządu zawodo-
wego. Dyskusja, której przy-
słuchiwał się GGK Kazimierz 
Bujakowski, nie dała odpowie-
dzi na tytułowe pytanie. Opty-
mistycze jest to, że nakłady na 
kataster mają być w tym roku 
o wiele większe niż w 2012 r., 
a na końcowym etapie są 
prace nad nowym cennikiem 
opłat. Natomiast pozostaje py-
tanie, jak zdyskontować atuty 
branży wynikające z wdraża-
nia dyrektywy INSPIRE.

Jerzy Przywara 

temu siatek współrzędnych, 
opisania morskich jednostek 
administracyjnych.
Jak poinformował zastępca 
GGK Jacek Jarząbek, KE ma 
uwagi do przeniesienia prawa 
unijnego dotyczącego IIP na 
polski grunt. Jednak takie za-
pisy wynikają z naszych uwa-
runkowań prawnych, nie mają 
natomiast wpływu na efekt koń-
cowy, czyli tworzenie czy funk-
cjonowanie infrastruktury infor-
macji przestrzennej – wyjaśnił.

Jerzy Przywara


